

Prospectus of Online Teaching Program (Scholarship)

To cope with the impact of COVID-19, CNU has been offering online Chinese language programs, which have been well received with worldwide popularity. In the year 2022, CNU will continue the online Chinese language program (with scholarship):

Target Participants:

1. Non-Chinese citizens living out of China currently;
2. Those with good academic performance and conduct;
3. Those dedicated to work in the field of Chinese language education;
4. Those between the ages of 16 and 35 (as of September 1, 2022). Applicants who are currently working as Chinese language teachers shall not exceed the age limit of 45.

Scholarship Type & Requirement:

1. Scholarship Type: Scholarship for One-Semester Study
2. Requirement: HSK score report required

Notes about HSK:

On-the-job Chinese language teachers could provide certificate issued by the employer and recommendation letter instead of the HSK score report.

Scholarship: Full Tuition.

Teaching mode: On-line learning. Teaching platforms might include: ZHUMU, Tencent Meeting, etc. (specific platform to be announced prior to first class).

Time for Class: March, 2022

Curriculum Arrangement:

1. Lectures for Training Chinese Teachers
2. Academic Chinese Courses

According to different Chinese proficiency levels, there are 3 grades and 7 levels from elementary, intermediate to advanced, specifically Elementary A, Elementary B, Elementary C, Intermediate A, Intermediate B, Intermediate C and Advanced A. The teaching system is matched with the levels of classes. Chinese courses at all levels cover Comprehensive Chinese (intensive reading), listening, speaking, writing and Chinese characters, etc. Each has its own emphasis and a complete system. Students will be assigned to different classes according to the result of a placement test.

Notice of application and Certificate of completion:

1. Notice of application: False, incomplete or unqualified application files will not be accepted. Applicants who are admitted but cannot register accordingly should submit written report to CIE explaining the reasons at least 15 days prior to the date

of registration. As for those who fail to register without any reasons, scholarship eligibilities will be cancelled.

2. Certificate of Completion: CNU will issue Certificate of Completion of CIE program to participants attending the program (when 70% of the program is completed). Participants with excellent performance will have priority in admission and be eligible for scholarship if applying for degree-seeking CNU courses.

Application Procedure:

1. Contact the teacher by email for the program application form.
2. Fill in the program application form and send it to the designated email address together with HSK transcript (or Chinese teacher's in-service certificate and recommendation letter).

Contact Us

1.Admission Office for International Students

College of International Education

Capital Normal University

Address: RM 725, South Building, Int'l Cultural Plaza, North Campus #1, CNU, 83 Xi San Huan Bei Lu, Haidian District, Beijing, P.R. China

Post Code: 100089

Tel: +86-10-68902796; +86-10-68902651

Fax: +86-10-68416837

Email: [cie@cnu.edu.cn/](mailto:cie@cnu.edu.cn)

Website: [https://cie.cnu.edu.cn/;](https://cie.cnu.edu.cn/)

<https://studyinbeijing.cnu.edu.cn/>

2.Confucius Institute at the University of Venice

Email:confuciovenezia@unive.it

Tel:+39 041 234 9548

国际中文奖学金线上授课项目招生简章

为应对新冠疫情影响，根据广大中文学习者的需求，在教育部中外语言交流合作中心的大力支持下，我校开设线上授课项目，并受到国际学生的广泛欢迎和一致好评。2022年，我校将继续开设线上中文培训奖学金项目，详情如下：

一、资助对象：

1. 目前在中国境外的非中国籍人士。
2. 身心健康，主观学习意愿强烈，品学兼优。
3. 有志于从事国际中文教育、教学及相关工作。
4. 年龄为16-35周岁（统一以2022年9月1日计）。在职汉语教师放宽至45周岁。

二、招生类别及申请条件：

1. 招生类别：一学期研修生
2. 申请条件：提供HSK成绩单

申请说明：

在职中文教师可提供就职机构出具的在职证明和推荐信代替HSK考试成绩

单。

三、资助项目：学费。

四、教学方式：

线上教学。使用的平台及软件包括 ZHUMU、腾讯会议等（具体信息将于上课前通知）。

五、开课时间：2022 年 3 月。

六、课程设置：

1. 本土汉语教师培训讲座
2. 汉语研修班

按照不同的汉语水平，从初级、中级到高级一共开设 3 个等级 7 层次，具体为初 A、初 B、初 C、中 A、中 B、中 C、高 A。教学体系与分班层级匹配，各等级水平的汉语课程涵盖汉语综合（精读）、听力、口语、写作以及汉字等，各有侧重，体系完备。根据学习者汉语水平测试结果，分入不同水平相应班级。

七、颁发证书及注意事项

1. 颁发证书：我校将为网络课程学员（完成项目 70% 学时）颁发首都师范大学国际文化学院结业证书。表现优异的学员如申请首都师范大学学历课程，将优先录取，获得奖学金资助。

2. 注意事项：申请材料作假、不完整或不符合招生条件的，概不受理。获奖者因故不能报到，应在报到日前 15 天书面告知我院并注明原因。无故未报到者，取消奖学金资格。

八、申请流程

1. 通过邮件联系项目负责人索要项目申请表。
2. 填写项目申请表，并连同 HSK 成绩单（或中文教师在职证明、推荐信）发送至邮箱。

联系方式

1. 首都师范大学国际文化学院留学生招生办公室
地址：北京市海淀区西三环北路 83 号首都师范大学北一区国际文化大厦南楼 725 房间

邮编：100089

电话：+86-10-68902796； +86-10-68902651

传真：+86-10-68416837

Email: cie@cnu.edu.cn

网站: <https://cie.cnu.edu.cn/>

<https://studyinbeijing.cnu.edu.cn/>

2. 威尼斯大学孔子学院

Email: confuciovenezia@unive.it

电话: +39 041 234 9548